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“JE POTŘEBA DISKUTOVAT A NALÉZAT 
ŘEŠENÍ NA SOUČASNÉ PROBLÉMY 
A VÝZVY EKONOMICKÉ INTEGRACE,“ 
ŘÍKÁ MICHAELA STANÍČKOVÁ

Katedra mezinárodních ekonomických 
vztahů EKF VŠB-TUO pravidelně 
organizuje mezinárodní vědeckou 
konferenci International 
Conference on European Integration 
(ICEI). Ta se tento rok konala už 
pošesté. „Jejím cílem je otevřít 
prostor pro vědeckou diskuzi nad 
současnými i budoucími otázkami 
evropské integrace,“ říká 
doc. Ing. Michaela Staníčková, 
Ph.D., hlavní organizátorka akce. 

Organizátoři připravili letošní ročník v hybridní 
formě a její účastníci se zabývali především 
oblastmi, které souvisejí s evropským integrač-
ním procesem a mezinárodními ekonomickými 
vztahy: válkou na Ukrajině, dopady pandemie nebo 
ekonomickými prioritami,. „Program jsme splnili 
na maximum, do konference jsme zakomponovali 
spoustu dalších aktuálních témat, přichystali jsme 
i neformální diskuze a doprovodný společenský 
program, který nejen, že byl oslavou letošního 
6. ročníku, první ročník naší konference se konal už 
před deseti lety,“ přibližuje organizátorka.

Počet účastníků konference ročník od ročníku 
roste. Prvního ročníku se účastnilo na 30 hostů, na 
šestý už jich dorazila více než stovka, a to nejen ze 
zemí Evropské unie, ale také USA, Japonska, Gruzie, 
Ukrajiny nebo Turecka. „Domnívám se, že nárůst 
účastníků konference je odrazem zvýšeného 
zájmu nejen o evropské, ale i mezinárodní dění. 
Je potřeba diskutovat a nalézat řešení na současné 
problémy a výzvy ekonomické integrace, a je také 
odezvou na fakt, že jiná konference, zaměřená 
přímo na evropskou integraci, není,“ upřesňuje 
Michaela Staníčková. Účastníci konferenci hod-
notili velmi pozitivně. „Mise 6. ročníku ICEI byla 
naplněna a potvrdila, jak důležité je spolupracovat, 
komunikovat a mít otevřenou mysl k událos-
tem, které se odehrávají nejen v našem blízkém, 
ale i vzdálenějším okolí, protože nás ovlivňují.“  
Na konferenci jsou zvaní i studenti bakalářského, 
navazujícího magisterského i doktorského stupně 
studia nejen z EKF a dalších fakult VŠB-TUO, ale 
i jiných univerzit. Díky ICEI si rozšíří povědomí 
nejen o problematice Evropské unie.

Organizace takovéto konference zabere 
Michaele Staníčkové jeden rok. „Jsou to nekonečné 
hodiny organizování, příprav, administrativy, 

technického zabezpečení, psaní e-mailů, schů-
zek, networkingu, brainstormingu, telefonování 
a dalších nezbytných činností. Jedná se například 
o hledání myšlenkové linky, zahájení propagace, 
jednání s partnery, jednání v hotelu, s dodavateli, 
komunikaci s účastníky, práci na publikačních 
výstupech a souvisejícím recenzním řízení. Pří-
prava trvá přibližně rok,“ uzavírá organizátorka, 
která už pomalu, ale jistě chystá sedmý ročník 
konference ICEI. Ten se uskuteční v květnu 2024 
v Ostravě.  
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„NELITUJI ANI 
MINUTY,“ 
ŘÍKÁ O STÁŽI 
V EVROPSKÉM 
PARLAMENTU 
KATEŘINA 
LYSOŇKOVÁ, 
ABSOLVENTKA 
VŠB-TUO

Kateřina Lysoňková letos dokončila 
studia na Ekonomické fakultě VŠB-
TUO. V posledním semestru se proto 
rozhodla využít možností, které 
jí škola nabízí a vycestovala na 
šestitýdenní stáž do Evropského 
parlamentu. 

Katka na Ekonomickou fakultu VŠB-TUO nastou-
pila cíleně, zaujal ji obor Eurospráva. „Odjakživa 
mě zajímala Evropská unie a její fungování, 
více ale z ekonomického, než politologického 
hlediska. Ostrava pro mě tedy byla první volbou, 
žádná jiná vysoká škola takto zaměřený obor 
nenabízela,“ vysvětluje absolventka na začátek. 
Státní závěrečné zkoušky na bakalářském stupni 
studia udělala na oboru Eurospráva, posléze 
přešla na navazující magisterské studium, kde 
vystudovala Mezinárodní ekonomické vztahy. 
Oba obory byly a jsou orientované na praxi a stu-
denti v rámci něj mohli vyjet nejen na Erasmus+, 
ale také na praktickou stáž do jedné z institucí 
Evropské unie.

Katka zvolila šestitýdenní stáž v Evrop-
ském parlamentu. „Řekla jsem si, že už jen 
píšu diplomku, nic si nepřetahuji z předchozích 
semestrů. Stáž pro mě byla schůdnější, brala jsem 
ji jako start do pracovního života, takové okénko 
do budoucna,“ usmívá se Katka. Stáž v Bruselu 
trvala šest týdnů. „Byla jsem pravou rukou paní 
poslankyně i jejích asistentů, kterým jsem se 
snažila ulehčit, protože mají opravdu mnoho 
práce. Dělala jsem zprávy, zápisy, chodila na různé 
schůzky, a to jak politické, které jsou v rámci frakce 
i mimo ně, nebo v rámci politického sekretariátu, 
tak i na schůzky s neziskovými organizacemi, které 
se snaží lobbovat za změny,“ přibližuje. Do Bruselu 
navíc odjela v době, kdy začala válka na Ukra-
jině. „Nikdo v Evropském parlamentu neměl čas, 
byla jsem hozena do vody a měla jsem plavat,“ 
doplňuje. Práce byla různorodá, od práce pro výbor 
životního prostředí, nebo například v rámci výboru 
IMCO. „Právě ona různorodost mě udržovala 
v čilém stavu. Vše se měnilo z hodiny na hodinu. 
Děláte všechno, co je zrovna potřeba. V Bruselu je 
důležité, co je za týden. Na začátku jsme dostali 

kartičku, která ukazuje, co vás v daném týdnu 
čeká. Zelené týdny byly nejvolnější, červené týdny 
byly plenární, růžové a fialové značily výbory 
a rady.“

Někdy, když se práce sešla, byla Katka v Parla-
mentu od rána do večera. „Dost často jsem usínala 
s myšlenkami na práci a ráno jsem se s nimi budila. 
Jediné chvíle, kdy jsem vypnula, byly víkendy. Sna-
žila jsem se cestovat, navštívila jsem Bruggy, Ghent 
i Antverpy, čistila jsem si hlavu,“ říká Katka, podle 
které je také Brusel samotný zajímavé, multikul-
turní město. Stáž rozhodně doporučuje i mladším 
spolužákům nejen z oboru. „Myslím si, že člověk si 
na stáži ujasní priority a zjistí, co chce a co nechce 
dělat. Nastavíte si tady vlastní pravidla, utvrdíte 
se ve vlastních názorech. A mě osobně to velmi 
obohatilo. Člověk, když je sám v zahraničí, vyroste. 
Nelituji ani minuty,“ uzavírá absolventka.  
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STUDENTI PRVNÍCH ROČNÍKŮ EKF 
SE SEZNÁMILI NEJEN SE STUDIEM, 
ALE HLAVNĚ MEZI SEBOU

Před zahájením semestru 
uspořádala Ekonomická fakulta 
druhý ročník akce PRVÁCI, 
SEZNAMTE SE, díky které se 
nastupující studenti seznámili 
nejen se svými spolužáky, ale 
také s děkanem EKF VŠB-TUO, 
doc. Ing. Vojtěchem Spáčilem, 
CSc. a garanty oborů.

Registrace na akci byla zahájena ve vestibulu 
hlavní budovy Ekonomické fakulty. Pro snadnější 
seznámení prváků připravila fakulta různobarevné 
samolepky odpovídající oborům, na které jen sta-
čilo napsat své jméno.

Po registraci se všichni přesunuli do místnosti 
C343, kde se setkali s děkanem fakulty a studijními 
referentkami. Děkan fakulty,  doc. Ing. Vojtěch 
Spáčil, CSc., představil studentům historii 

univerzity nebo systém hodnocení, podělil se 
s nimi i o tipy pro úspěšné zvládnutí prvního roč-
níku. Následně předal slovo referentkám.

Poté se studenti šli seznámit s garanty svých 
oborů. Vzhledem k tomu, že Katedra mezinárod-
ních ekonomických vztahů se nachází v budově 
E, mohli si prváci prohlédnout učebny, ve kterých 
bude probíhat výuka cizích jazyků. Garanti jednot-
livých oborů seznámili studenty s chodem katedry, 
plánem akademického roku a popřáli jim hodně 
štěstí v tomto akademickém roce. Následně se 
studenti přesunuli do restaurace poblíž fakulty, 
kde strávili zbytek večera. 
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